
P R O T O K Ó Ł

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

w dniu 26 marca 2007 roku

Obecni:

wg listy obecności

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Zofia Gajdzik-  kierownik  Wydziału Rozwoju  Miasta,   Adam Jandała-  Kierownik  Wydziału Edukacji, 
Przemysław Szałański- mieszkaniec 

Posiedzenie Komisji prowadził:

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar

Porządek posiedzenia komisji:

1. Plany inwestycyjne w mieście z zakresu edukacji, kultury i sportu na lata 2007-2010.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę pana kierownika Wydziału Edukacji  o przedstawienie planów inwestycyjnych z zakresu 
edukacji w mieście.

Adam Jandała                         -                             Kierownik Wydziału Edukacji   

- Nic nowego od sesji budżetowej się nie wydarzyło. 
- Zaplanowaliśmy ponad 1.000.000 zł  na Gimnazjum Nr 1- Termomodernizacja etap pierwszy plus 

wymiana okien. 
- Przeznaczone  są  również  środki  na  zmianę  sposobu  ogrzewania  i  remont  w  PP  Nr  7, 

zaplanowane jest 200.000 zł na ogrodzenie w SP Nr 7. To są  te największe inwestycje, które w 
tym roku miał być przeprowadzane.  Planowane są również drobne remonty w PP Nr 1.

- W przyszłym roku planujemy kontynuację docieplenia Gimnazjum Nr 3. Wszystko jest uzależnione 
od środków finansowych. 

- Pojawił  się  program  uruchomiony  przez  Ministerstwo  dot.  budowy  boisk.  Koniecznym  jest 
posiadanie 180.000 zł wkładu własnego i wtedy można starać się o pozyskanie środków z tego 
programu na  budowę  boisk.  W programie  tym istnieją  pewne priorytety.  Pierwszeństwo  maja 
gminy gdzie w ogóle nie ma boisk, bądź istnieją tereny poprzemysłowe poddawane rekultywacji.
My mamy takie potrzeby na terenie SP Nr 1. Nie ma tam boiska. Są  warunki do budowy boiska 
ale nie mamy środków na realizacje tego zadania. 

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- W 2007r.  na  SP  Nr  1  zabezpieczone  są  w  budżecie  pieniądze  na  wykonanie  dokumentacji 
budowlano-wykonawczej. Nie mając dokumentacji nie zrobimy nic, a pierwsze konkursy w ramach 
nowego Regionalnego  Programu Operacyjnego  na lata  2007-2013  przewidziane  są w drugiej 
połowie roku.
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Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Do kiedy należy złożyć wnioski dot. budowy boisk w ramach tego programu?

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Żeby  złożyć  wniosek  to  potrzebna  jest  dokumentacja,  a  my  jej  nie  mamy.  Przygotowanie 
dokumentacji trwa kilka miesięcy. Jeśli chodzi o tą szkołę to dobrze by było żeby pod koniec roku 
chociaż zacząć przygotowanie tej dokumentacji.  Tutaj jest najkorzystniejsze to dofinansowanie 
ponieważ jest to ze środków unijnych. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Może wypracowalibyśmy propozycje dla pana burmistrza gdzie będziemy proponowali stworzenie 
kliku projektów pod inwestycje związane z edukacją. Mam tutaj na myśli  SP Nr 1, jak również 
basen. W planach inwestycyjnych jest on wpisany na lata 2009-2010. Czy istnieje możliwość żeby 
przyspieszyć realizację  tego zadania?

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Temat basenu wraca od kilku lat. Jest to temat bardzo potrzeby ale również kosztowny. Koszt 
dokumentacji  baseny  to  kwota  500.000  zł.  Bez  dokumentacji  nie  ruszymy.  Jest  możliwość 
finansowania  takiego  obiektu  ze  środków  unijnych.  Musielibyście  państwo  znaleźć  środki  w 
budżecie na dokumentację.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Gdzie  zdaniem państwa  jest  większa  możliwość  pozyskania  środków jeżeli  chodzi  o  budowę 
basenu, czy basen miejski  budowany przy hali,  czy basen jako basen miejski  budowany przy 
szkole?

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Nie ma znaczenia. Przeprowadzając analizę wydaje mi się, że wskaźniki wypadną korzystniej jeśli 
chodzi o basen wybudowany przy hali.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Może kwestie projektu zaplanowalibyśmy na rok 2008 i tym samym rozpoczęlibyśmy realizację 
tego zadania.

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Jak najbardziej. 
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Przemysław Szałański                        -                             Mieszkaniec  

- W  Ministerstwie  Sportu  są  dofinansowania  do  30%  ale  są  również  gminy,  które  można 
dofinansować w wysokości 60%. Czy Czeladź należy do takiej gminy?

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Nie.  Te dofinansowania o których pan mówi są tylko do części sportowej. 

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Chciałbym zaproponować państwu inwestycje związaną z klasami sportowymi. W Zespole Szkół 
Nr 1 jest już zgoda wydana przez Powiat i Starostę na uruchomienie klas sportowych w klasach 
pierwszych szkoły średniej. Ja z punktu widzenia radnego i trenera widzę konieczność budowy 
sali sportowej przy Miejskim Zespole Szkół. Nasza hala jest przepełniona. Zajęcia odbywają się 
od godz. 8.00 do godz. 22.00. Uważam, za konieczność w tej kadencji rozpoczęcia budowy hali 
sportowej pełnowymiarowej jeśli chodzi o boisko do koszykówki.

- Uważam również,  że dzielnica  Piaski  jest  pustelnia  sportową szczególnie  po południu.  Widzę 
konieczność budowy hali sportowej z prawdziwego zdarzenia na Piaskach.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Jakie pan zakłada ramy czasowe realizacji?

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Proponuję by pierwsza hala rok 2009, druga hala - następna kadencja. 

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Uważam, że powinniśmy wykorzystać szanse jakie daje nam Unia. Musimy stworzyć możliwości 
realizacji tych zadań. Poproszę pana Kitę by przedstawił sprawę hal sportowych w Rybniku. 

Marian Kita                              -                             Członek Komisji  

- W  Rybniku  powstało  8  sal  gimnastycznych  pełnowymiarowych.  Koszt  jednej  hali  wynosi  ok. 
4.000.000 zł z czego 70%-76% stanowi dofinansowanie z Unii. Dla nas koszt wybudowania jednej 
hali wynosi ok. 1.000.000 zł, 1.200.000 zł.  Mieści się w tym boisko do piłki ręcznej oraz trybuny 
rozkładane.  My jesteśmy w stania  pozyskać  na budowę sal  ok.  ¾ całości  kwoty  ze  środków 
unijnych. 

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Znowu pojawia się problem dokumentacji.  Czy przy Miejskim Zespole Szkól jest miejsce?
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Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Jest miejsce.

Hanna Szotowska                   -                             Członek Komisji  

- Od początku kadencji nie mówimy o niczym innym jak o sporcie.  Jest to Komisja Edukacji, Kultury 
i Sportu dlatego też powinniśmy dążyć do pewnej równowagi. Uważam, że te wszystkie inwestycje 
sportowe są potrzebne, ale uważam również że Czeladź jest pustynią kulturalną. Nie mamy domu 
kultury, kina. Sam „ Odeon „ już nie wystarcza. Apeluję do państwa radnych o pewną roztropność 
w głosowaniu nad tymi wnioskami dot. budowy sal sportowych. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czeladź ma problem, iż nie ma miejsc gdzie mogły by odbywać się imprezy kulturalne. 

Hanna Szotowska                   -                             Członek Komisji  

- Ja nie myślę o imprezach masowych tylko o jakiś ośrodku,  w którym mogły by odbywać się 
zajęcia z dziećmi i młodzieżą.

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Chciałbym rozmawiać o  planach inwestycyjnych jeśli chodzi o MOSiR. Wydaje mi się, że jest 
konieczność dyskusji na ten temat i wypracowanie jakieś stanowiska. 

- Proszę o przedstawienie planów inwestycyjnych na dwóch stadionach? Czy te plany mają 
odbicie w budżecie?

Jacek Milka                       -                             Kierownik MOSiR  

- W roku 2007 przewidziana jest  kwota 20.000 zł  na zakup sprzętu  – kosiarki  i  urządzenia  do 
podlewania na Piaski. To zostanie zrealizowane w pierwszym półroczu 2007 roku. 

- Żeby robić bazę sportową to trzeba mieć pewną koncepcję, która musi zostać wykonana przez 
fachowców. Koszt takiej koncepcji  to kwota 15.000 zł- 20.000 zł. Na bazie tej koncepcji można 
zlecić wykonanie projektu. Szacujemy że dokumentacja projektowa na kompleksową przebudowę 
obiektu będzie kosztować od 100.000 zł do 130.000 zł. 

- Stadion  na  ul.  Sportowej  zamknięty  jest  przez  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  z  powodu 
popękanych płytek i siedlisk. 

- Jeżeli  chodzi  o Piaski  w tej  chwili   mamy tak oddelegowanych na stałe  dwóch pracowników. 
Zlecone  zostało  wycinanie  krzaków  za  stadionem.  Stadion  będzie  użytkowany  na  Piaskach. 
Chcemy dokupić tam siatki. 

- Poprzez  Urząd  Pracy  chcemy  od  miesiąca  maja  zatrudnić  3  pracowników,  którzy  będą 
otrzymywali  wynagrodzenie  z  Urzędu  Pracy.  Chcemy  zatrudnić  jeszcze  jednego  pracownika 
sezonowego na godziny popołudniowe. 

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Zniszczonych  jest  400  krzeseł.  Koszt  tego  zniszczenia  w  tej  chwili  wynosi  20.000  zł.  Kiedy 
następują zniszczenia?
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Jacek Milka                       -                             Kierownik MOSiR  

- Ciężko jest określić porę. 

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jakie działania podjęliście by uniknąć sytuacji zniszczeń?

Jacek Milka                       -                             Kierownik MOSiR  

- Trudno jest określić. Zamykamy wszystkie bramy. Co my więcej możemy zrobić.
- Pan wie, że zamontowane zostały krzesła plastikowe na widowni hali  – 540 sztuk. Zostało już 

mienionych 30 krzeseł ponieważ młodzież chodzi po krzesłach, opiera nogi i krzesła pękają. To 
samo  dzieje  się  z  krzesłami  na  stadionie.  Krzesła  pękają  również  pod  wpływem  zmiany 
temperatury. 

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Musimy  unikać  sytuacji,  które  mają  miejsce  w  postaci  dewastacji,  zniszczenia.  To  co  pan 
powiedział,  że  będą zatrudnieni  ludzie  i   to   właśnie  jest  odpowiedź na zadane przeze  mnie 
pytanie.  

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy w godzinach wieczornych też są dewastacje?

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Może powinniśmy zastanowić się nad monitoringiem? Może powinniśmy wystosować wniosek.

Jacek Milka                       -                             Kierownik MOSiR  

- Większym problemem jest przeciekającą trybuna, która pęka. 

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jakie są najbardziej pilne, niezbędne potrzeby inwestycyjne, remontowe dot. stadionu?

Jacek Milka                       -                             Kierownik MOSiR  

- Remont trybuny stadionu.  Nie ma systemu ogrzewania.  Dach cieknie,  bardzo duże są szpary 
między oknami.

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Czy w 200.000 zł  jest zaplanowane zwiększenie liczby szatni,  ponieważ tam są obecnie dwie 
szatnie?
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Jacek Milka                       -                             Kierownik MOSiR  

- W projekcie tego nie ma. Jest miejsce o ile będzie nie będzie się lało na górze. 

Marian Kita                              -                             Członek Komisji  

- Co się stało, że wszystkie reklamy zniknęły z hali?
- Czy przewidujecie rozszerzenie ilości siedlisk? Takie możliwości są.
- Czy zwiększona zostanie ilość miejsc parkingowych przy Hali MOSiR?

Jacek Milka                             -                             Kierownik MOSiR  

- Wszystko  można zrobić  jeśli  są  środki  w budżecie.  Jeśli  nie  ma środków w budżecie  to  nie 
podchodzimy do tego tematu. 

- Jeśli  chodzi  o  parking  to  pas  zieleni,  który  znajduje  się  w  strefie  przyrzecznej  mógłby  być 
wykorzystany  na  parking.  Kwietnia  wykonania  i  utwierdzenia  tego  terenu.  W  realizacje  tego 
zadania musiały by włączyć się inne jednostki ponieważ nie mamy ani sprzętu, ani środków na ten 
cel. 

- W związku  z  tym,  że umowy dot.  reklam były  sporządzone po „  chińsku”  postanowiliśmy,  że 
zdejmiemy  te reklamy i zabezpieczymy je  i ustalimy cennik reklam wewnętrznych i na najem 
pomieszczeń w hali i na terenie stadionów. To wpłynie jako projekt, jako propozycja do rady. 

Danuta Walczak                      -                             Członek Komisji  

- Co to znaczy, że umowy zostały źle sporządzone?

Jacek Milka                             -                             Kierownik MOSiR  

- Nie może być tak, że ktoś reklamuje się na hali i w zamian za to kupuje np.: firanki. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Chciałbym zwrócić uwagę na fakt, iż często pewne przedsięwzięcia wypracowane przez Komisję 
Edukacji  na stronie internetowej   w „  echu Czeladzi”  są autorstwa innych osób. Proponuję by 
zwracać uwagę na to, że zostało to wypracowane właśnie na Komisji. 

- Chciałbym żeby kwestia reklam została uregulowana na podstawie jakiegoś regulaminu. 

Marian Kita                              -                             Członek Komisji  

- Pan nie odpowiedział  mi na pytanie dot. zwiększenia ilości miejsc i trybun.

Jacek Milka                             -                             Kierownik MOSiR  

- Tworząc projekt budżetu na 2007 wprowadziliśmy zapis- rozrzedzenie rozbudowy hali sportowej. 
Niestety nie zmieściło się to w budżecie. Nie może to zadanie zostać zrealizowane ponieważ nie 
ma na to środków. 
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Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Czy nie uważacie państwo, że wykonując remont zaplecza sportowego na hali, nie powinniśmy 
wykonać remontu kompleksowo.  Rozmawiałem z trenerami, którzy sugerują, że dwie szatnie to 
jest mało. Może powinniśmy zrobić remont trybuny kompleksowo. 

Danuta Walczak                      -                             Członek Komisji  

- Musimy założyć  pewne priorytety.  Musimy rozpocząć  od  dachu,  który  cieknie.   Zacznijmy od 
zewnętrznej strony.  

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Trzeba tak zaplanować zaplecze stadionu, żeby ono służyło. 
- Uważam, że powinniśmy skonsultować to z osobami, które prowadzą tam zajęcia bo oni wiedzą 

najlepiej co jest potrzebne. 

Danuta Walczak                      -                             Członek Komisji  

- Musimy  wyróżnić  priorytety  ponieważ  nie  jesteśmy   w  stanie  zrobić  wszystkiego,  musimy 
dopasować nasze priorytety do naszych możliwości  finansowych. Musimy zabezpieczyć stronę 
zewnętrzną. 

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Czy w planach inwestycyjnych przewidziana jest budowa kortów tenisowych na Piaskach?

Jacek Milka                             -                             Kierownik MOSiR  

- Ten kort, który istnieje na Piaskach przy garażach chcemy uporządkować, odkryć to co tam jest. 
Na to pytanie mogę odpowiedzieć w miesiącu czerwcu. 

Przemysław Szałański                        -                             Mieszkaniec  

- Czy nie widzi pan potrzeby zbudowania hali sportowej najpierw na Piaskach, jak pan sam określa 
jest to pustynia kulturalna?

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Uważam, że kolejność budowania sal ze względu na klasy sportowe to jest Miejski Zespół Szkół i 
później Piaski ponieważ te inwestycje są niezbędne jeśli chodzi o kolejność.

Danuta Walczak                      -                             Członek Komisji  

- Proszę wziąć  pod uwagę fakt  utrzymania tych obiektów,  które  zostaną zbudowane bo to  jest 
obowiązkiem gminy.  
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Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Chciałbym  państwu   zaproponować  rozpoczęcie  inicjatywy  o  nazwie  „  Czeladzka  Akademia 
Demokracji”. Byłby to cykl spotkań z politykami, osobami, które mają duże osiągnięcia w kręgu 
polityki. Pierwsze spotkanie odbyło by się 13.04.2007r. z Panią Minister Rozwoju Regionalnego –
Grażyną  Gęsicką.   Spotkanie  było  by  poświęcone  pozyskiwaniu  środków  z  funduszy 
strukturalnych  przez  gminę  Czeladź.  Mam  już  wstępne  potwierdzenie  od  pani   Gęsickiej. 
Rozmawiałem również z panią Sekretarz,  które wyraziła zgodę na udostępnienie sali. Jutro na 
Komisji przedstawię szczegółowy program. Propozycja ta zostanie przegłosowana na jutrzejszym 
posiedzeniu Komisji. 

Komisja po przeprowadzonej dyskusji wypracowała następujące wnioski:

1. Komisja  wnioskuje  o  stworzenie  jednego  wspólnego  Regulaminu  określającego   zasady 
umieszczania  i  ekspozycji  reklam na terenie gminy i  jednostek organizacyjnych  gminy oraz 
zasad opłacania ww. usług.
( wniosek zgłoszony przez radnego D. Penara)

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

2. Komisja wnioskuje o remont trybun i zadaszeni na stadionie sportowym im. Józefa Pawełczyka z 
możliwością  zaprojektowania  dwóch  dodatkowych  szatni  ujmując  to  wykonanie  w  planach 
budżetowych na 2008r.
(wniosek zgłoszony przez radnego D. Penara)

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

3. Ze względu na notoryczne dewastacje i  wysokie  koszty napraw na obiektach sportowych 
stadionu  sportowego  im.  Józefa  Pawełczyka,  komisja  wnioskuje  o  konieczną  instalację 
systemu monitoringu zintegrowanego z systemem oświetlenia „alarmowego”  (tzw. czujnik 
ruchu) oraz uwzględnienie proponowanych zmian w planach budżetowych na 2008 rok.   
(wniosek zgłoszony przez radnego D. Penara)

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu
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Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

4. Komisja  wnioskuje  o  rozważenie  możliwości  przygotowania  projektu  pod  budowę  krytej 
pływalni w Czeladzi oraz uwzględnienie tego projektu w planach budżetowych na rok 2008.
(wniosek zgłoszony przez radnego D. Penara)

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

5. Przyspieszyć realizację zadania DOMU LUDOWEGO z zakończeniem w 2008r.
(wniosek zgłoszony przez radną H. Szotowską)

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

6. Rozważyć możliwość powstania podobnego Ośrodka Kultury w dzielnicy Piaski.
(wniosek zgłoszony przez radną H. Szotowską)

GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

7. Komisja  wnioskuje  o  niezwłoczne  przyspieszenie  sporządzenia  dokumentacji  na remont  i 
wykonanie nowych boisk przy Szkole Podstawowej Nr 1.
(wniosek zgłoszony przez radną D. Walczak)
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GŁOSOWANIE

7 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

8. Komisja wnioskuje o rozważnie możliwości  budowy  hali  sportowej przy Miejskim Zespole 
Szkół w latach 2008-2009 oraz umieszczenie projektu w planie budżetowym na rok 2008. 
( wniosek zgłoszony przez radnego A. Mentla) 

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
1 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Przechodzimy do spraw bieżących.
- Po wyczerpaniu porządku obrad Komisji zamykam posiedzenie Komisji.

     P R Z E W O D N I C Z Ą C Y
       Komisji Edukacji, Kultury,
                     i Sportu

              Dominik Penar
Protokołowała:
Agnieszka Pilarek
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